
Arrasateko Ostalariak Arrasateko 90 ostalaritza-establezimenduren elkarte gisa hasi zen. 

Ideia bakarra genuen eta daukagu: elkartuta egotea eta ordezkaritza bakarra eta komuna izatea, 

udalarekin eta beste edozein erakunderekin komunikatzeko bide gisa. 

Horrela, 2020ko azaroaren 2an ekimen honekin hasi ginen. 

Arrasateko hainbat ostalarik saiakera indibidualak egin genituen egungo gobernu-taldeko 

alkatetzarekin zuzenean harremana izateko eta kasurik egin ez zigutenez,  beharrezkoa egin zitzaigun 

udaletxeko atearen aurrera joatea, gure eskakizunak entzunarazteko.  

Orduan, bai, orduan lortu genuen gure eskakizunen berri ematea, 2020ko abenduaren 10ean hartu 

baikintuzten lehen aldiz. 

Egun horretan, Arrasateko Ostalarien lantaldeak aukeratutako hiru bozeramaileek lehen bilera egin 

zuten Arrasateko alkate Maria Ubarretxena eta Anuska Ezkurra zinegotziarekin batera. 

Lehen topaketa horretan, guk ikusten ditugun 3 jarduera-ildo argi eraman genituen  idatziz, gure 

ustez behar-beharrezkoak direnak COVID une zail hauetan iraun ahal izateko: 

LAGUNTZAK: laguntza zuzenak establezimenduen itxiera-denboragatik ostalariekin adostuta. 

Laguntza horiek kopuru eta formetan bete ziren, kasu batean izan ezik, establezimendua itxi egin 

behar baitzuen Eusko Jaurlaritzaren laguntzak garaiz ez jasotzeagatik. Horren aurrean, Udalak 

"laguntza ondoren ez irekitzea" aipatu zuen, ez ordaintzea justifikatzeko.  Hala ere, Udalaren jokaera 

hori, justifikazio bakar batek ere ez du baliozkotzen, haren eskakizunak kontuan hartuz gero. LEHEN 

EZ-BETETZEA. 

Halaber, sei hilean behingo terrazetako tasak jaistea ere adostu zen (hori bete egin da). Eta baita guk 

ordaintzekoa den zabor-tasen lehen seihilekoaren ordainketa barkatzea ere. (Tasa hori berdin-berdin 

kobratu dute, nahiz eta haiek jakinaren gainean egon. Horrek, ostalarien artean ezintasun eta ondoez 

handia sortu ditu).  BIGARREN EZ-BETETZEA, azken bileran, apirilaren 14koan,  Ibon Arrupe 

zinegotziak onartua. 

TERRAZAK: malgutasun handiagoa eskatzen da lurzoru publikoaren okupazioaren egungo 

interpretazioan,  zeina neurri berean aplikatu beharko litzaiokeen Ostalaritza osoari,  presako behin-

behineko baimenak emanez, baina bakar-bakarrik  Covid aldi honetarako, inork ez edukitzeko 

jarduera itxi beharra arrazoi horrengatik. 

Puntu hori ez zen ukatu bilera horretan, baina gaur egun erabat itxita daude aukera horren aurrean. 

HIRUGARREN EZ-BETETZEA. 

Era berean, abenduaren 10eko bileran jada aipatu zen Udaleko Hirigintza arloa, terraza baimenak 

izapidetzen dituen atalean, indartzeko premia larria zegoela. 

Eskaera hori, begi onez ikusi zuen alkate andreak, terraza baimenen kudeaketan geldotasuna eta 

arintasun eza nabarmenak baitira, noiz eta terrazak bihurtu direnean gure lokalei eusteko baliabide 

ia bakarra 

Ekarpen horri dagokionean, kontua okertu eta larritu egin da, baimen mota horiek izapidetzen dituen 

pertsona bakarra, lehenik eta behin, osasun-arrazoiengatik eta, ondoren, arrazoi pertsonalengatik,  

ez baita lanean aritu,  eta 2 hilabete baino gehiago atzeratu da Ostalarien eskaerei erantzutea. 

LAUGARREN EZ-BETETZEA. 



ORDENANTZA: aurreko guztia gutxi ez balitz... Hirigintzako zinegotziak eta gai hauei guztiei 

dagokienean  arduradun nagusia denak, erabat uko egiten dio Arrasateko Udalak Terrazak arautzeko  

Ordenantza izateari (10.000 biztanletik gorako Gipuzkoako udalerri bakarra da ordenantzarik ez 

duena), eta 2020ko azaroan, inorekin adostu gabe,  beraiek egindako irizpideen zerrenda batean 

babesten dira terraza-eskaerak (mordo bat!) beraien erara interpretatzen jarraitzeko. 

Ordenantza hau Arrasateko Ostalariek eskatu zuten, Segurtasun juridikoaz terrazetako inbertsioak 

egin ahal izateko: 6.000 €-tik 40.000 €-ra, kasuaren arabera. 

Ikuspegi politikotik oso begi onez ikusi zen lehen bilera horretan, eta aurrera eramateko arazorik ez 

zela egongo esan ziguten,  Arrasateko Ostalariak Elkarteak, Gipuzkoako Ostalaritza Elkarteak edo 

oposizioak aurkezten bazuen. BOSGARREN EZ-BETETZEA. 

TERRAZA EKIPAMENDUETAKO INBERTSIOETARAKO LAGUNTZEI BURUZKO ARGIBIDEAK: 

Zein da Udalak zeregin horretarako egiten duen ekarpenari dagokionez ematen digun kopurua?  

26.430 eurokoa,  gure aldetik ikusita nahikoa ez dena, Arrasateko ostalariek egindako inbertsioa 

600.000 € eta 1.000.000 € artekoa baita. 

INFORMAZIOAREN GARDENTASUNA: 

Martxoaren 18an,  Arrasateko Ostalariak elkarteko Lantaldeko solaskideetako bat whatsapp bidez 

jarri zen harremanetan alkate andrearekin eta Anuskarekin, gai horietako asko aztertzeko, ordurako 

ikusten baikenuen ez zirela betetzen ari. Ostera ere, WhatsApp bidez, audioen bidez, deien bidez … 

(haiekin ados jarrita zuzenean hitz egiteko erabili ohi diren tresnak) saiatu ginen harremanetan 

jartzen eta, azkenik, apirilaren 6an, mezu elektroniko bat bidaltzeko eskatu zitzaigun, aurreko 

jakinarazpen guztiei jaramonik egin gabe. 

Mezu elektroniko horretan, horiekin jorratu beharreko puntuak eta bilerara nahitaez agertu beharra 

zutela aurreratu zitzaien. 

Apirilaren 14rako data eman ziguten, eta bi solaskideek ez zuten beharrezkotzat jo harrera egitea, 

eta hasierako solaskideak ez ziren beste kargu batzuekin hitz egiteko deia egin ziguten. Baina, azken 

kargu horiek ez digute balio aurretik  alkate andrearekin adostutako erabakiei berriro ekiteko. 

JARDUKETA BERRIAK (MANIFESTAZIOA): 

Manifestaziorako deia egin da apirilaren 24rako, larunbata, 20: 15ean. Herriko plazatik irtenda, "BETE 

ZUEN HITZA ETA HASI EKINTZA" lelopean. Herritarren babesa eskatzen dugu. 

Larunbatean, eguerdiko 12: 00etatik aurrera, ostalaritza-zerbitzua duen terraza bat jarriko da 

SEBEROn, egungo murrizketekin lan egin ezin duten establezimenduei laguntzeko, Udalak ez baitie 

eman premiazko eta behin-behineko emakida batzuk jasotzeko laguntzarik. 


